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2/6درصد دانشجويان در دام  اعتياد دارويي

طبق آمارها از جمعيت 12 ميليون و 500 هزار 
نفري دانش آم�وزان، حدود يك درصدش�ان 
مواد مخدر مصرف كرده اند كه با يك حس�اب 
سرانگش�تي به عددي نزديك ب�ه 125 هزار 
نفر مي رس�يم؛ رقمي كه براي تجربه اعتياد از 
طرف بچه مدرسه اي ها اصلًا خوشايند نيست. 
همين چند روز پيش بود كه در حاشيه امضاي 
تفاهمنامه اي ميان ستاد مبارزه با مواد مخدر و 
دانشگاه آزاد، آماري ديگر درباره شيوع اعتياد 
ميان نسل آينده ساز كشور منتشر شد كه آن 
هم بسيار نگران كننده بود. اما نگران كننده تر 
اينكه اين بار اعتياد نه از نوع سنتي كه اغلب 
از نوع صنعتي و گاه در قالب مصارف دارويي يا 
شايد راهي براي بالابردن توان دانش آموزان و 
دانشجويان براي سوادآموزي بهتر و بيشتر بود!

 وقتي از جامعه دانشجويان معتاد صحبت به ميان 
مي آيد حتم��اً بخش عظيمي از آنه��ا اين تجربه 
تلخ را از دوران دانش آموزي داش��ته اند. براساس 
آخري��ن آمارگيري هاي انجام ش��ده 2/6 درصد 
دانشجويان وزارت علوم و 1/6 درصد دانشجويان 
وزارت بهداش��ت موادمخدر مصرف مي كنند كه 
در مجموع 1/1 درصد دانشجويان هر دو دانشگاه 

مصرف كننده شيشه هستند. 
اما بازي به همين جا ختم نمي شود و اگر بخواهيم 
از پيشينه و زمان شروع گرايش اين دانشجويان 
به مواد مخدر مطلع شويم بايد به نتايج تحقيقاتي 
رجوع كنيم كه س��تاد مبارزه با مواد مخدر انجام 

داده است. 
در گ��زارش اين س��تاد آم��ده اس��ت 67 درصد 

دانشجويان معتاد، مصرف مواد مخدر را پيش از 
ورود به دانشگاه و در دوره متوسطه تجربه كرده اند 
و كمي شفاف تر اينكه، دو سوم دانشجويان معتاد، 
دانش آموز معت��اد يا مصرف كنن��ده تفنني مواد 
مخدر بوده اند كه با توجه به حضورشان در سطح 
تحصيلات عالي و دانشگاه، مي توان نتيجه گرفت 
كه هيچ نشانه اي از اعتياد يا مصرف موادمخدر از 

ايشان در مدارس ديده نشده است!
البته اين مس��ئله نيز خود حائز اهميت است. در 
شرايطي كه بس��ياري از مسئولان به خصوص در 
آموزش و پرورش س��عي مي كنند چنان وانمود 
كنند ك��ه خب��ري از اعتياد در مدارس نيس��ت، 
چيزي حدود 70درصد دانشجويان اعتياد خود 

را از مدارس يدك مي كشند. 
  ترامادول، قاتل درس خوان ها

قائم مقام دبيركل س��تاد مبارزه با مواد مخدر با 
تأكيد بر اينكه ترامادول يكي از قرص هايي است 
كه براي بيدار ماندن و رفع خستگي مصرف زيادي 
در بين دانشجويان دارد، گفت: »نماد مخدرهاي 
صنعتي، شيش��ه و روان گردان ها اس��ت و سال 
گذش��ته 88 ميليون قرص روان گردان در سطح 
كشور كشف شد و امس��ال نيز تلاش ها در جهت 
كشف اين مواد ادامه خواهد داشت. دانشجويان 
براي بيدار ماندن و رفع خستگي ترامادول مصرف 
مي كنند، در حالي كه مص��رف بيش از اندازه آن 
موجب تشنج مي شود و متأس��فانه دانشجويان 
اين آگاهي را ندارند كه ترامادول مقدمه اي براي 

اعتياد است.«
در همين رابط��ه معاون كاهش تقاضاي س��تاد 

مبارزه با م��واد مخدر با اع��لام اينكه يك درصد 
دانش آم��وزان ايراني در عمر خ��ود حداقل يك 
بار مواد مخدر مصرف كرده ان��د، گفت: »بايد به 
اين نكته توجه داشته باش��يم كه در مورد شيوع 
مصرف مواد صحبت مي كنيم و نه ش��يوع اعتياد 
به اين معني كه شيوع مصرف مواد هم معتادان 
را شامل مي ش��ود و هم كس��اني كه تفنني مواد 

مصرف مي كنند.«
پرويز افش��ار ادامه داد: »طبق آمارها 0/9 درصد 
دانش آموزان از جمعيت 12 ميليون و 500 هزار 
نفري مواد مخدر مصرف كرده اند كه اگر آن را يك 
درصد فرض كنيم با عددي نزديك به 125 هزار 
نفر مواجه مي شويم؛ رقمي كه اگر هر چقدر هم 
پايين بيايد باز هم براي دانش آموزان رقم بالايي 

به شمار مي آيد.«
اگر بپذيريم كه درصد اعتياد در بين دانش آموزان 
مقطع ابتدايي بس��يار پايين و در حد صفر است، 

آنوقت بايد گف��ت اعتياد در بي��ن دانش آموزان 
مقاطع بالاتر بيش از يك درصد است و اين يعني 

صداي زنگ خطر در دبيرستان ها را بشنويد!
 اتاق امن براي اعتياد نداريم

اگر از آمار دانش آموزان و دانشجويان معتاد فاصله 
بگيريم به جامعه اي از مصرف كنندگان مواد مخدر 
مي رس��يم كه به جرئت بايد گفت به انتهاي خط 
رسيده اند و نه تنها نبايد به تركشان فكر كرد بلكه 
از دولت انتظار مي رود به نوعي با برنامه ريزي هاي 
درست آنها را تحت كنترل خود درآورده و اجازه 

ندهد آنها به ديگر افراد جامعه آسيب برسانند. 
البته در همين رابطه معاون كاهش تقاضاي ستاد 
مبارزه با مواد مخ��در آخرين وضعيت طرح توزيع 
مواد مخ��در مانند هروئين توس��ط دولت و ايجاد 
اتاق هاي امن تزريق را مورد اشاره قرار داده و گفت: 
»دولت و ستاد مبارزه با مواد مخدر هيچ برنامه اي 

براي به دست گرفتن بازار مواد مخدر ندارند.«
افش��ار در مورد طرحي كه چندي پيش توسط 
يكي از نمايندگان مجلس مبني بر توزيع هروئين 
توس��ط دولت جهت كاهش مرگ هاي ناشي از 
مصرف مواد مخدر داراي ناخالصي مطرح ش��د، 
تأكيد كرد: »اين امر كاملاً  تكذيب مي شود. نه در 
دولت و نه در ستاد مبارزه با مواد مخدر برنامه اي 
براي در دس��ت گرفتن بازار ماده مخدر هروئين 
وجود ن��دارد و قاطعانه مي گوي��م اراده اي نيز در 

دولت و ستاد وجود ندارد.«
كارشناس��ان معتقدند اگر براي معتاداني كه به 
قول معروف به آخر خط رسيده اند، بتوان وسايل 
كاهش آس��يب مانند سرنگ، پانس��مان زخم و 
وسايل پيشگيري از بيماري هاي مقاربتي جنسي 
را آماده كرده و در دسترس شان قرار داده شود تا 
رفتارهاي پرخطر آنها باعث شيوع بيماري هايي 
مانند ايدز و هپاتيت نش��ود، گام خوبي در جهت 
پيش��گيري از اعتياد و از آن مهم تر، بيماري هاي 

خطرناك در جامعه برداشته مي شود. 
معاون كاهش تقاضاي ستاد مبارزه با مواد مخدر 
با تأكيد بر اينكه سياس��ت س��تاد اين اس��ت كه 
توزيع وسايل مورد نياز به صورت سيار و در ميان 
معتادان صورت گيرد، گفت: »معتادان ايراني به 
علت گوشه گير بودن و نداش��تن دانش فني بالا 
حوصله رفتن به مراكزي مانند اتاق امن تزريق را 

در فواصل طولاني نخواهند داشت.«
افشار با اشاره به اينكه اتاق امن تزريق در تعداد 
محدودي از كشورها مانند سوئيس و هلند ايجاد 
شده است، ادامه داد: »گستره جغرافيايي كشور و 
توزيع معتادان در ايران بسيار زياد و متنوع است 
ً  خياباني هس��تند، حوصله  و معتادان ما كه اكثرا
نمي كنند كه فواصل طولان��ي را طي كنند تا به 
اتاق امن تزريق برس��ند پس تا جايي كه ممكن 
است ما بايد به جاي كش��اندن آنها به مراكز امن 
تزريق در ميانشان حاضر شويم. بنابراين تيم هاي 
سيار تش��كيل داديم و اين تيم ها در كوله پشتي 
خود انواع وس��ايل كاهش آس��يب را در اختيار 
دارند و به صورت رايگان مي��ان معتادان توزيع 

مي كنند.«

پنج ش�نبه ش�ب وقوع 6 زلزله، جوادآباد در 
منطقه جن�وب ش�رقي ته�ران را لرزانده كه 
انتش�ار اين خبر در رس�انه ها و ش�بكه هاي 
مجازي موج نگران�ي را در ميان مردم از وقوع 
زمين لرزه با شدت بيشتر در پايتخت به وجود 
آورده اس�ت. با توجه به خس�ارت هاي جاني 
و مالي اي كه س�يل و توفان اخير در پايتخت 
و برخ�ي ش�هرهاي ديگ�ر برج�ا گذاش�ت و 
مس�ئولان غافلگي�ر ش�دند و كاري در زمان 
بحران نتوانس�تند انج�ام دهند، وق�وع اين 
حادثه بر دامنه نگراني هاي شهروندان افزوده 
است كه با زلزله احتمالي پايتخت چه بايد كرد.
بررس��ي پس لرزه ها و پيش لرزه ه��اي زمين لرزه 
پنج شنبه شب استان تهران نش��ان مي هد كه ، از 
ساعت 11 و 11 دقيقه آخر شب پنج شنبه 22 مرداد  
6  زلزله در جوادآباد در جنوب شرقي تهران به وقوع 
پيوس��ت كه در يك مورد آن بالاي چهار ريشتر به 
ثبت رس��يد. هر چند اين زمين لرزه ها خسارت و 
تلفاتي به همراه نداشت ولي اخباري همچون آماده 
باش تيم هاي هلال احمر اس��تان تهران و انتش��ار 
اين خب��ر در فضاي مجازي و همچنين ش��ايعاتي 
مبني بر بروز زمين لرزه اي بزرگ تر با شدت بيشتر، 
نگراني هايي را در بين ش��هروندان تهراني و حومه 

استان ايجاد كرد. 
  گسل هاي فعال شده خوابيدند

همچنين مرتضي مرادي پور مدير مركز هماهنگي 
و كنترل عمليات سازمان امداد و نجات جمعيت 
هلال احم��ر از لغو وضعي��ت نارنجي در اس��تان 
تهران خبر داد و گفت: خوش��بختانه با خوابيدن 
گسل هاي فعال ش��ده، ش��رايط به حالت عادي 

برگشته است. 
وي افزود: با توجه به ارتباطي كه با مؤسس��ه ژئو 
فيزيك دانش��گاه تهران داش��تيم، اعلام كردند 
گسل هاي تهران و سمنان فعال شده اند. بر همين 

اساس سازمان امداد و نجات هلال احمر وضعيت 
را نارنج��ي اعلام ك��رد. )وضعي��ت نارنجي براي 
نيروهاي سازمان امداد و نجات به معناي حالت 

آماده باش كامل است.(
بر اس��اس اطلاعات مؤسس��ه لرزه نگاري كشور 
وابسته به موسسه ژئو فيزيك دانشگاه تهران شش 
زمين لرزه پنج شنبه شب منطقه جواد آباد ورامين 
را لرزاند كه شديد ترين آن 1/4 و ضعيف ترين آن 
5/ 1درجه به مقياس امواج دروني زمين ريش��تر 

بوده است.
  براي زلزل�ه احتمالي پايتخ�ت آمادكي 

نداريم 
در اوايل س��ال 80 ش��هرداري ته��ران و آژانس 
بين المللي حوادث غير مترقبه گروه »جايكا«  از 
كشور ژاپن قراردادي را منعقد كردند كه به موجب 
آن شهر تهران از نظر آسيب پذيري در برابر زلزله 
مورد بررسي قرار گرفت و در آن خسارت جاني به 
تهراني ها تا ميليون ها نفر اعلام شد و از آن زمان 

تاكنون براي پيش��گيري در برابر زلزله احتمالي 
فقط حركت لاك پش��تي انج��ام داده ايم. در اين 
زمينه چندي پيش رئيس س��ازمان پيشگيري و 
مديريت بحران ش��هر تهران درباره اينكه آيا در 
هنگام بروز زلزله در تهران آمادگي لازم را داريم، 
گفت: زلزله در تهران آنقدر بزرگ اس��ت و توان 
مقابله با آن كوچك است كه اين دو قابل مقايسه 

با هم نيستند. 
  احمد صادقي افزود:  هي��چ آمادگي براي مقابله 
با زلزل��ه تهران نداري��م و اين مقابل��ه نيز در حد 
ش��هرداري، اس��تانداري و وزارت كشور نيست 
بلكه بايد تمام امكانات كش��ور، نيروهاي مسلح 
و نظام بين المللي براي زلزله احتمالي در تهران 

بسيج شوند. 
   600شهر در معرض زلزله احتمالي 

 با توجه به زلزله خيز بودن كش��ور و بررسي هاي 
صورت گرفته، ايران در برابر بحران زلزله بس��يار 
آسيب پذير اس��ت، به گونه اي كه كارشناسان بر 

اساس يافته هاي تحقيقاتي و علمي اعلام كردند 
كمتر شهري در ايران به دور از زلزله است، چراكه 
كشورمان روي يكي از دو كمربند زلزله جهان قرار 
دارد و 80 درصد آن در معرض خطر زلزله شديد 
است. بررس��ي هاي علمي نش��ان مي دهد كه از 
600 شهر كشور تنها شش شهر در امان هستند. 
گسل ها و آتشفشان ها تنها علامت هايي بي خطر 
روي نقشه نيس��تند. آنها مي توانند فعال شوند و 
زلزله را براي ايراني ها با خسارت هاي جاني و مالي 

بسياري به بار بياورند. 
به گفته كارشناسان، علت آسيب پذير بودن ايران 
در برابر زلزله از يك سو مقاوم نبودن زيرساخت ها 
به ويژه ش��ريان هاي حياتي همچ��ون آب، برق 
و گاز در برابر اين بلاي طبيعي اس��ت و از سوي 
ديگركش��ور داراي بافت هاي فرس��وده بس��يار 
زيادي است كه به رغم تلاش هاي صورت گرفته 
همچنين ش��مار زيادي از س��اختمان ها و بناها 
نامقاوم و ناپايدار هس��تند كه اين عوامل در كنار 
نبود ساختار مديريت بحران سبب شده است تا 
هميشه در برابر كوچك ترين حوادث احتمالي در 

بحران زندگي كنيم. 
بيان اين واقعيت تلخ از س��وي مس��ئولان مبني 
بر اينكه دربرابر زلزله احتمال��ي آمادگي نداريم 
و كاري نمي ت��وان انجام داد، نباي��د به اين تصور 
ختم ش��ود كه نمي توان كاري انج��ام داد يا دير 
شده است، بلكه اصلاح سيس��تمي ساختار ها و 
برنامه ريزي و ارتقاي شناخت مديران از شرايط 
بحران وق��وع ح��وادث احتمال��ي، جلوگيري از 
غافلگيري مس��ئولان و مديران بحران در مقابل 
حوادث غير مترقبه، ايجاد زمينه اي براي توسعه 
پايدار و افزايش آمادگي در برابر وقوع س��وانح در 
تمامي س��طوح به منظور مديري��ت هر چه بهتر 
وقايع مي تواند گامي براي پيش��گيري و كاهش 

خسارت هاي احتمالي به حساب آيد. 

6 زلزله بيخ گوش پايتخت نشينان طي چند دقيقه 

گسل هاي تهران پريشب مسئولان زلزله را بدخواب كرد!

دادستان كل كشور: 
 با زمين خواران گردنه حيران

 و مسئولان مقصر در آن برخورد مي شود 
دادس�تان كل كش�ور از پيگي�ري 
پرونده زمين خ�واري گردنه حيران و 
برخورد با مسئولان مقصر آن خبر داد.

سيد ابراهيم رئيسي دادستان كل كشور 
با اشاره به موضوع زمين خواري در گردنه 
حيران و اينكه مسئولان قضايي آستارا 
در حال بررسي موضوع و تشكيل پرونده 
هستند، افزود: تجاوز به اراضي كشاورزي و تغيير كاربري غيرمجاز، جرم 

است و دستگاه قضايي با متخلفان ساخت  و ساز برخورد مي كند. 
وي با اشاره به اينكه قوانين در بحث مبارزه با زمين خواري در حوزه هاي 
مختلف وجود دارد، تصريح كرد: سازمان ها، نهادها و دستگاه هايي كه 
بر اس��اس قانون وظيفه حفاظت از منابع طبيعي، اراضي كشاورزي و 

جنگل ها را دارند بايد تصرف ها را ببينند و برخورد كنند. 
دادس��تان كل كش��ور با بيان اينكه اينگونه زمين خواري ها نه تنها در 
گردنه حيران بلكه در دماوند و مناطق ديگر ديده مي شود، افزود: بايد 
با افراد س��ودجو و فرصت طلب به صورت قانوني برخورد و جلوي آنها 

گرفته شود. 
وي گفت: ب��ا وجود صراحت قانون، گاهي ش��وراي يك روس��تا يا 
شهر، فرماندار يا مقام مس��ئول ديگر مجوزي را براي احداث بنايي 

مي دهد. 
دادستان كل كشور با بيان اينكه بر اساس قانون سازمان ها و نهادهاي 
مسئول يگان هايي را براي برخورد با متخلفان در اختيار دارند، افزود: 
چنانچه اين سازمان ها از اين دس��ت يگان ها ندارند يا نيروي كافي در 
اختيار آنها نيست، نيروي انتظامي موظف است آنها را ياري و پس از اين 

مرحله، متخلفان را به دستگاه قضايي معرفي كند. 

 ارسال محموله 104 تني
 كمك هاي امدادي و دارويي ايران به يمن

معاون امور بين الملل جمعيت هلال احمر از آمادگي براي ارس�ال 
محمول�ه اي ب�ه وزن 104 تن ش�امل كمك ه�اي ام�دادي، دارو و 
مواد مصرفي پزش�كي به كش�ور يم�ن در هفته ج�اري خبر داد. 
محمد شهاب الدين محمدي عراقي آخرين وضعيت ارسال كمك هاي 
بشردوستانه به يمن را تش��ريح كردو گفت: كميته بين المللي صليب 
سرخ با همكاري مؤسسه خيريه پادشاهي عمان مركز لجستيكي را در 
بندر سلاله فراهم آورده تا كمك هاي امدادي كشورهاي مختلف در اين 

بندر جمع و به يمن ارسال شود. 
وي با بيان اينكه هماهنگي ها براي ارسال كمك هاي بشردوستانه ايران 
به يمن در حال انجام است، گفت: محموله اي 104 تني را شامل دارو و 
مواد مصرفي پزشكي آماده كرده ايم كه اميدواريم طي هفته جاري به 

بندر سلاله ارسال  شود و سپس به دست مردم يمن برسد. 
محمدي عراقي تأكيد كرد: يكي از مشكلاتي كه ما در اين بين داشتيم 
اين موضوع بود كه كمك ها به دست نيازمندان واقعي برسد، بنابراين 

مقداري در ارسال كمك ها به يمن وقفه ايجاد شد. 
معاون امور بين الملل جمعيت هلال احمر خاطرنشان كرد: تصميم داريم 
زمانبندي حركت كشتي از ايران را طوري تنظيم كنيم كه وقتي كشتي 
حامل كمك ها قصد دارد از سلاله به سمت يمن برود، كشتي ايراني به 
سلاله برسد و بارها از كشتي به كشتي منتقل شود و اين گونه سرعت 

ارسال كمك ها افزايش مي يابد. 

 يك نماينده: دولت پاسخي
 درباره اشتغال جوانان نمي دهد

دولت پاسخ قانع كننده اي درباره اشتغال جوانان نمي دهد و امروز 
و فردا مي كند و مجلس موضوع اشتغال جوانان را پيگيري مي كند. 
محمداس��ماعيل سعيدي، عضو كميس��يون اجتماعي مجلس درباره 
روز جهاني جوان و مسئله اشتغال جوانان افزود: در بودجه امسال هزار 
ميليارد تومان براي اشتغال جوانان از سوي دولت در نظر گرفته شده 
بود اما با نظر موافق نمايندگان مجلس اين اعتب��ار به 4 هزار ميليارد 

تومان افزايش يافت. 
وي گفت: اين اعتبار رقم قابل ملاحظه اي است و چنانچه دولت بخواهد 
اقداماتي در جهت رفع مشكل اش��تغال جوانان انجام دهد، اين امكان 

وجود دارد. 
عضو كميسيون اجتماعي مجلس  ادامه داد: با پيگيري هايي كه مجلس 
انجام داده، مشخص شده دولت هيچ اقدامي براي اشتغال جوانان انجام 

نداده و اين اعتبار هزينه نشده است. 
وي در مورد اينكه پاسخ دولت در مقابل اين پيگيري مجلس چه بوده 
اس��ت، بيان كرد: دولت پاس��خ قانع كننده اي نمي دهد و امروز و فردا 
مي كند اما اين موضوع به طور جدي از طريق كميسيون هاي مربوطه 

در مجلس پيگيري مي شود. 
سعيدي با اشاره به اينكه متأس��فانه نرخ بيكاري جوانان افزايش پيدا 
كرده است، بيان كرد: آمارها معمولاً شش ماهه به مجلس ارائه مي شود 
اما بر اساس اطلاعات موجود و شواهد به دست آمده نرخ بيكاري جوانان 

افزايش داشته است. 

»عسلك پنبه« مزاحم بي آزار مسئولان!

 اگر از كنار فضاي سبزي عبور كنيد يا پنجره اتاق خود را باز كنيد، 
باراني از مگس هاي س�فيد به س�وي ش�ما حمله ور خواهند شد؛ 
حشراتي كه چند سالي است خود را نمايان كرده اند و تابستان ها، 
مهمان شهر و خانه هاي شهروندان شده اند. اين حشرات كوچك 
كه سطح بدن و بال هاي آنها به وس�يله پودر سفيد رنگ پوشيده 
شده آفتي است براي محصولات كش�اورزي ولي با ورود به چشم 
و دهان مزاحمت ه�اي زيادي براي ش�هروندان ايج�اد مي كنند.

با گرم شدن هوا به خصوص در فصل تابس��تان اين حشرات بيشتر در 
فضاهاي سبز رش��د و نمو مي كنند. با اين حال شهرداري در سال هاي 
گذشته براي مبارزه با اين حشرات اقدام  به آبشويي درختان كرد اما اين 
اقدام هم مؤثر واقع نشده و اين بار شهرداري با پيچيدن نوار زرد رنگ 
به دور درختان و فضاهاي سبز اقدام به كنترل اين حشرات كرده  است 
اما ازدياد عسلك پنبه همچنان مزاحمتي براي شهروندان به حساب 
مي آيد. علي محمد شاعري، رئيس ستاد محيط زيست و توسعه پايدار 
شهرداري تهران، درباره ازدياد جمعيت مگس سفيد گفت: با افزايش 
رطوبت و گرماي هوا، حشرات بيشتر تكثير مي شوند و تا 15 نسل نيز 
مي توانند باقي بمانند.در حقيقت مگس هاي سفيد مهمان فصلي تهران 
شدند و به نظر مي رسد به اين زودي ها از اين شهر بيرون نخواهند رفت. 
وي بيشترين حضور سفيد بالك ها را در مناطق 6، 10، 11 و 15 بيان 
مي كند و بنا به گفته وي، با افزايش دما در مردادماه احتمال طغيان اين 
حشرات در مناطق اعلام ش��ده وجود دارد. اقدامات خوبي انجام شده 
و با هماهنگي دس��تگاه هاي ذي ربط قطعاً اقدامات پيشگيرانه توسط 

شهرداري تهران انجام خواهد شد.
به گفته شاعري اين حشرات دشمن طبيعي دارند و علت اينكه با مبارزه 
شيميايي در تهران براي اين موجودات موافق نيستيم، همين موضوع 
است كه اميدواريم به تدريج دش��من طبيعي سفيد بالك ها در تهران 
افزايش يابد، البته در اين زمينه بايد پايش و كار كارشناس��ي دقيقي 

انجام شود.
رئيس ستاد محيط زيست و توس��عه پايدار ش��هرداري تهران درباره 
خطرات ناشي از اين حشرات براي انس��ان نيز مي گويد: سفيد بالك ها 
هيچ خطري براي انسان ندارند و حساس��يتي توسط آنها براي انسان 

ايجاد نمي شود.
همچنين مديرعامل سازمان بوستان ها و فضاي سبز شهر تهران گفت: 
به منظور حفظ سلامتي ش��هروندان و پيشگيري از مخاطرات زيست 
محيطي هيچ گونه سمپاشي با سموم شيميايي خطرناك در خصوص 

مگس سفيد را جايز نمي دانيم. 
 علي محمد مختاري با اشاره به اينكه مگس سفيد نوعي آفت گلخانه اي 
و مزارع جاليزي است، افزود: در سال 1393 استفاده بي رويه كشاورزان 
مزارع نواحي جن��وب و به خصوص جن��وب غربي پايتخت از س��موم 
شيميايي باعث شد حشراتي از قبيل زنبورهاي شكارگر كه دشمنان 
طبيعي اين آفت هستند از بين بروند و تعداد سفيد بالك ها افزايش يابد.  
وي در خصوص اينكه از بهار امسال نيز كميته اي مشترك از نمايندگان 
وزارت جهاد كش��اورزي، مركز تحقيقات گياه پزشكي كشور، اساتيد 
دانشگاهي، سازمان محيط زيست و س��ازمان بوستان ها و فضاي سبز 
شهر تهران به منظور كنترل آفت تشكيل شد، ادامه داد: به طور مستمر 
بازديدهاي ميداني و جلسات مشترك براي ارائه راهكارهاي لازم برگزار 
شده و همچنين برپايي جلسات هم انديش��ي گياه پزشكي به منظور 
ايجاد تعامل و هماهنگي بين مناطق مختلف شهرداري تهران جهت 

كنترل آفت مذكور به صورت منظم در جريان است. 
وي با تأكيد بر اينكه به منظور حفظ سلامتي شهروندان و پيشگيري 
از مخاطرات زيس��ت محيطي هيچ گونه سمپاشي با سموم شيميايي 
خطرناك را جاي��ز نمي دانيم، خاطر نش��ان كرد: در ص��ورت افزايش 
جمعيت آفت در مكان هاي خيلي آلوده با اس��تفاده از س��موم گياهي 

نسبت به سم پاشي اقدام خواهد شد. 

   ميثم مظفر، رئيس سازمان تاكسيراني شهر تهران از ستاره دار شدن 
رانندگان تاكسي خبر داد و گفت: در اين شناسه جديد، ستاره هايي نيز 
براي رانندگان تاكسي در نظر گرفته شده است و به رانندگان تاكسي، 
داراي عملكرد مثبت همچون امانت داري، قانونمداري، مشتري مداري، 
حس مسئوليت شركت در دوره هاي آموزشي و... ستاره اعطا خواهد شد 

و در شناسنامه آنها نيز قيد مي شود تا در معرض ديد عموم قرار گيرد.
  محمد س��الاري، رئيس كميس��يون 
معماري و شهرس��ازي ش��وراي شهر با 
اشاره به عدم رعايت ضوابط نما از سوي 
مجلس شوراي اسلامي در ساخت اين بنا 
تأكيد كرد: ساختماني روبه روي مجلس 
فعلي به منظور توس��عه فضاي اين نهاد 
بدون توجه به قوانين و ضوابط و به صورت 

ساختمان شبكه اي و كامپيوتري بي هويت در حال احداث است.
وي افزود: به رغم مكاتبات شهرداري تهران با مجلس و حضور مسئولان 
فني مجلس و معاونت شهرسازي و معماري، متأسفانه به قانون تمكين 
نكرده اند و يك ساختمان تمام شيشه اي را بنا مي كنند كه هيچ كدام از 

مفاد و مباني معماري ايراني- اسلامي را مدنظر قرار نداده است.
    ميثم نعمتي، مس��ئول اتحاديه هاي اس��لامي دانش آموزان شهر 
تهران گفت: برنامه تابستاني اين اتحاديه به عنوان »تابستان هسته اي 
با غني س��ازي 20 درصد بود ك��ه در قالب برنامه ه��اي مختلف براي 
دانش آموزان پسر سه روز در هفته و براي دانش آموزان دختر يك روز 
در هفته در مدارس و مساجد برگزار مي شود. در اين برنامه ها مفاهيم 
و قصص قرآن، تاريخ انقلاب،  مطالع��ات جهاني و منطقه تفكر خلاق- 
تحليل رسانه و انسان 250 ساله كه اشاره به كتاب رهبر معظم انقلاب 

و فرمايشات ايشان مورد توجه قرار گرفته است.
   محمود رحيم زاده، مدير طرح خدمات الكترونيك انتظامي از مكانيزه 
شدن فرايند اخذ گذرنامه به دو شيوه فروش اينترانتي و اينترنتي خبر 
داد و گفت: براساس هماهنگي با پليس مهاجرت و گذرنامه ناجا مقرر 
شده فرم و پوشه گذرنامه از فرايند اخذ گذرنامه حذف و روش مكانيزه 

به دو شيوه ياد شده صورت گيرد.
  محمدحس��ن زدا، معاون فني درآمد س��ازمان تأمين اجتماعي در 
خصوص ميزان قطعي و برآوردي تأمين اجتماعي از بدهي كارفرمايان 
اظهار داشت: كار فرمايان 10 هزار ميليارد و 300 ميليون تومان به اين 
سازمان بدهكار هستند كه در حال حاضر 520 شعبه تأمين اجتماعي 
در سراسر كشور آماده دريافت بدهي هاي كارفرمايان بخش دولتي و 
خصوصي به تأمين اجتماعي هستند. اين مقام مسئول تأكيد كرد كه 

قانون بخشودگي جرائم در سال جاري اجرايي نخواهد شد.

بيژن يانچشمه
  گزارش2

س�لام برش�ما مخ�اطبان هميش�گي »جوان«. دلگويه هاي شما 
عزيزان را از طريق ش�م�اره 88498440 شنوا و پ�ذيرا هستيم. 
اين ستون را مس�ئولان و مديران با حساس�يت ويژه مي خوانند.

    كوچه هاي منطقه 18 نظافت مي خواهد
خانم قاسمي- تهران:  ش��هردار منطقه 18 هيچ توجهي به نظافت 
جوي هاي كوچه هاي اي��ن منطقه ندارد، مثلًا در محله 17 ش��هريور 
كوچه هاي 15 متري دوم و سوم به خصوص كوچه شريعتي بوي لجن 
و تعفن مي دهد. آيا عوارض و ماليات اهال��ي اين كوچه كفاف يك روز 

نظافت هفته اي را نمي دهد؟

     نان ها  آب مي روند
يك ش�هروند- كرج:  واقعاً آنق��در وضعيت نان ها خراب ش��ده كه 
ديگر نه مي توان در مورد كيفيتشان حرف زد و نه كميت آنها. اتحاديه 
نانواها هم معلوم نيست چه كار مي كند. اگر دولت به گردن مردم منت 
مي گذارد و از آرد و گندم گران حرف مي زند، حداقل به وضعيت نان ها 

هم رسيدگي كند.

بيژن سوراني

محمد رضا هاديلو
   گزارش يك 

طب�ق آماره�ا 0/9 درص�د 
دانش آم�وزان از جمعيت 12 
ميليون و 500 هزار نفري مواد 
مخدر مصرف كرده اند كه اگر 
آن را يك درصد فرض كنيم 
با عددي نزديك به 125 هزار 
نفر مواجه مي شويم. رقمي كه 
اگر هر چقدر هم پايين بيايد 
باز ه�م ب�راي دانش آموزان 
رقم بالايي به ش�مار مي آيد


